
Voorzitter, 

Laat ik beginnen met een woord van dank uit te spreken aan 
mijn trouwe fractie, bestuur, leden en sympathisanten.

Fractie ondersteuner en Forumlid Mirjam ten Brummelaar... 
met een helder en stevig geluid RB geluid niet meer weg te 
denken in onze fractie!

Nel Kames, maatje vanaf het eerste uur, 2 handen op 1 buik, 
2 zielen 1 gedachte….. moeder Gans van de partij, zou niet 
weten wat ik zonder jouw oprechtheid, eerlijkheid, en 
strijdvaardigheid zou moeten.

Bianca Niesen ondanks veel tegenslagen, niet uit het veld te 
slaan bij Rijswijks-Belang,  respect, we zijn er voor je.

Annemie Koegler, onze rots in de branding op het sociaal 
domein.  “ Gewoon lekker jezelf kunnen zijn bij de partij’’ ik 
hoor het je zeggen.

Brandon Pouw, John van Overmeere,  Esther Twilt,  Jordy 
Bruin, Bliss vd Horst, Linda Heijnen, Kay Verbaan en alle 
anderen die ik niet allemaal kan opnoemen ivm de tijd,  DANK 
JULLIE WEL! 



Wij zijn binnen 1 raadstermijn verdubbelt van 2 naar 4 zetels. 
Gewoon de 3e grootste partij van Rijswijk en zullen blijven 
opkomen voor onze verenigingen, ondernemers en inwoners!

Voorzitter,

Vandaag is het kaderdebat.  Normaal gesproken het moment 
van het jaar, dat we met elkaar de kaders bespreken en het 
College richting meegeven voor het begrotingsdebat. 

Een moment dat Rijswijks-Belang normaliter met een stevig 
en uitgebreid betoog en een stapel moties onder de arm naar 
het kaderdebat gaat.

Maar dit keer pakt Rijswijks-Belang het anders aan. 

De vraag is namelijk in hoeverre een stapel moties en een 
grondig voorbereid gepassioneerd betoog met politieke 
kaders,  9 uur lang vergaderen op dit moment wel zin heeft.

De inkt van het coalitieakkoord is nog nat, de rook is amper 
opgetrokken bij de presentatie van het akkoord aan Rijswijk 
en haar inwoners.  Wat voelen een behoorlijk aantal  
inwoners zich belazerd en bedrogen, grote 
verkiezingsbeloftes waarvan zelfs 1 persoonlijk gingen wel 
heel erg makkelijk over boord. De reacties waren dan ook 
niet “MALS”.

Om droevig VAN te worden.  EN zie dit vertrouwen maar eens 
terug te winnen.



De wethouders hebben net de weg naar hun kamer 
gevonden. Het wachten is nog op het collegewerkprogramma 
met daarin de keuzes die het College maakt. 

Eerst stopt Rijswijk met sociale woningbouw, nu gaan we 
weer volop bouwen. Hoe staat het met het achterstallig 
onderhoud bij onze huurwoningen, zijn alle woningbouw 
corporaties bij?  Nergens meer schimmel, tocht, of ander 
achterstallig onderhoud? Dat was volgens mij de afspraak die 
een meerderheid van de raad omarmde toen het CDA met 
een motie kwam die werd aangenomen. Eerst achterstallig 
onderhoud weg te werken en dan pas eventueel bij bouwen.  
Hoor het zo graag van wethouder wonen hoe de corporaties 
er voor staan.

Het verleden heeft ons geleerd dat bij een kaderdebat direct 
na het instaleren van een nieuw College de beantwoording 
van wethouders veelal bestond uit: Daar kan ik u nu geen 
antwoord op geven, ik ben net begonnen,  bedankt voor de 
suggestie, we nemen het mee in de uitwerking van het 
collegewerkprogramma.  

Bij het in stemming brengen van moties vanuit de niet coalitie 
partijen, hielden de kersverse coalitiepartijen de gelederen bij 
het eerste kaderdebat vaak gesloten.

Voorzitter, Rijswijks-Belang past vandaag voor dat rondje om 
de kerk.

De coalitie heeft bij installatie aangegeven samen te willen 
werken met de raad. Geen oppositie, geen coalitie maar 
samenwerken om de stad te besturen.  Een mooie ambitie, 



Rijswijks-Belang denkt zeker graag met u mee op de inhoud. 
Toch hebben wij in het verleden vaker dit soort uitspraken 
gehoord over coalitie en oppositie, maar wat er in het 
openbaar gezegd wordt en wat er in de achterkamertjes van 
het stadhuis en in de coalitieapp gebeurt daar zat in het 
verleden vaak een wereld van verschil. We zijn dus op ons 
hoede. En om eerlijk te zijn, waar nodig is zal Rijswijks-Belang 
keihard ingrijpen en oppositie voeren, want voorzitter laten 
we eerlijk zijn, dat is hoe ons democratisch stelsel nu eenmaal 
werkt. 

Het BMC rapport was duidelijk: Er is veel verbetering nodig 
als het gaat om samenwerking van raad, college en het 
ambtelijk apparaat.  Volgens de conclusies gaat de raad te 
vaak op de stoel zitten van het College. Laat Rijswijks-Belang 
vandaag dan het goede voorbeeld geven. Het College is aan 
zet, het College heeft net plaats genomen achter het stuur 
van dit prachtige schip ( zal de naam niet noemen)  en zal de 
richting moeten gaan bepalen.  Geen stapels moties om u de 
goede kant op te wijzen, laat maar eerst zien welke richting u 
echt op wilt gaan met ons Rijswijk.

Kijkend naar jaarrekening en de 1e halfjaar rapportage zien 
we meer dan 200 bladzijdes vol mooie woorden. En 
complimenten, op papier loopt alles op rolletjes als we op de 
mooie woorden afgaan. 

Maar als RB met onze inwoners in gesprek is, dan blijkt hun 
beleving helemaal niet op die papieren werkelijkheid. Als het 
gaat om hele normale zaken zoals bv groenonderhoud, 
achterstallig straatwerk, zwerfaval, veilige en leefbare wijken, 



dienstverlening en wachtlijsten in de zorg. Veel van de 
inwoners geven aan zich niet gehoord, gezien en begrepen te 
voelen door de gemeente.  De basis moet echt nog veel beter 
op orde. Intern en extern. 

Luister naar onze inwoners, weeg bij beslissingen zorgvuldig 
af of dit echt de juiste keuze is voor onze inwoners en leg uit 
waarom u bepaalde keuzes maakt. Want dat VZ, dat is waar 
het besturen van een stad om draait.

Met de bovengenoemde punten uitgesproken te hebben 
willen wij u toch 1 heel groot en zeer belangrijk kader 
meegeven.

Onze fractie trok eerder aan de bel,  achteraf de noodklok 
gebleken.  Op 23-3-2021 heeft onze fractie artikel 44 vragen 
gesteld over het huisartsen tekort en betaalbare 
praktijkruimte in Rijswijk.,  En zelfs nadrukkelijke 
vervolgvragen gesteld op 24-5-2021. ( ruim een jaar geleden)

U heeft toen toegezegd:

Ondersteuning van huisartsen van de samenwerking tussen 
de huisartsen, adviseren van huisartsen over werving.

Aandragen van ruimtes en locaties die mogelijk interessant 
zijn voor huisvesting, zodat er plek is voor meer en andere 
medewerkers en de praktijken helemaal toegerust zijn om 
prettig te werken.

Voorzitter: Waar is het misgegaan het afgelopen jaar?  We 
spraken vorige week een huisarts die zelfs een tijd in een 
container spreekuur moest houden.



Graag verneem ik  wat u het afgelopen jaar heeft gedaan met 
onze zorgen, en wat u als de brandweer gaat doen met de 
zorgen van onze huisartsen.


